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Angeren, 21 december 2008 

Geachte raad, 

Zoals al in 2001 (zie bijlage 2) en in 2003 (zie bijlage 1) aangegeven, voeren wij een gemengd 
agrarisch bedrijf binnen de grenzen van het Park Lingezegen. 
We hebben in de verschillende brieven reeds aangegeven het niet eens te zijn met het plan. 
Het steekt ons echter dat je als grondeigenaar totaal geen invloed hebt op de plannen, er wordt 
gewoon doorgepland en wij worden wel met de gevoigen worden opgezadeld. 
Tegen wie je ook roept, er wordt niet geluisterd". Dat is het gevoel dat wij hebben. Meer wederzijdse 
betrokkenheid bij de planontwikkeiing en geen wegpesterij, want dat is waar het op neerkomt. 

Onze bedrijfsvoering binnen het park wordt bemoeilijkt doordat in en om het park te veel 
wateroppervlakten (inclusief wetland), bomen en struiken wordt aangelegd met als gevolg dat de 
percelen die in het park liggen door o.a. ganzen worden kaalgevreten. Er wordt een omgeving 
gecrefierd waarin met name ganzen veel te goed gedijen, zodat het genoemde probleem snel uit de 
hand loopt. Nog even en je achtertuintje zit vol met ganzen!! 

Bomen zorgen voor ongewenste schaduw en trekken andere beesten aan. Het plan is nogal 
ingrijpend voor die ene dag per week dat mensen recre@ren. De grondeigenaren ondervinden de rest 
van de week de gevoigen. 

Ten aanzien van de buitens, menen wij dat dit gebied beter buiten het park kan vallen. Dit doordat het 
gedeelte ten Oosten van het spoor en de geplande snelweg ligt en beter toegevoegd kan worden aan 
het oostelijke komgebied waar de agrarifer met een goed rentmeesterschap waakt om het op een 
manier, zoals het al eeuwen lang gaat, doorte geven aan volgende generaties. 

Kortom, wij ondervinden reeds hinder van de in gang gezette wijzigingen en tekenen dus wederom 
bezwaar aan tegen het Park Lingezegen, maar widen met u van gedachten wisselen over de 
wederzijdse mogelijkheden. 

Hoogachtend, 

namens maatschap Bouwman, 

Bouwman 
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BIJLAGE 1 

Maatschap H.J. en J.H. Bouwman 
Kamervoort 24 
6687 LB ANGEREN 

Provincie Geldertand 
De heer C. Teijgeler 
Postbus 9090 
6800 GX Amhem 

Betreft: Zienswijze ten aanzien van Park Over-Betuwe 

Angeren, 25 april 2003 

Geachte heer Teijgeler, 

Hierbij willen wij als grondeigenaar in het parkgebied onze zienswijze kenbaar maken ten aanzien van 
net Park Over-Betuwe. 
Deze zienswijze is niet gewijzigd ten opzichte van de visie die wij enkele jaren geleden hadden, toen 
wij op 5 januari 2001 een brief zonden aan de Projectgroep Park Over-Betuwe. Voor een kopie van 
deze brief, zie de bijlage. 
Deze visie is versterkt door de ervaringen die wij de afgelopen jaren hebben opgedaan bij ons 
land gelegen aan de Linge te Haalderen (Lage Zandsestraat) waar o.a. een recreatief fietspad 
is aangelegd: 
-schade aan gewas door weidevogels (ganzen, meerkoeten etc.); 
-overlast door bierflesjes en bierkratten; 
-moedwillige vemieling van afrastering en vanghok; 
-verstoring rust van het vee; 
-uitbraak van vee collega (door eerdergenoemde punten). 

Wij zien het park als een rechtstreekse bedreiging voor ons bedrijf. Heeft een grondeigenaar 
die met die grand zijn inkomen moet verdienen nog wel wat te zeggen over zijn grand? 
Komen er wellicht nog meer plannen van overheden die zomaar grand claimen of schade 
berokkenen? De Betuwelijn doorkruist immers ook al het landelijke gebied, waar ons 
inkomen verdiend moet worden. Wij voelen ons als agrarisch ondememer door de diverse 
overheden in een hoek gedreven, als het ware met de rug tegen de muur geplaatst. 

Onze zorg is dat over enkele decennia Nederiand beschikt over kunstmatige natuur en er 
geen agrarische benutting meer is van de grand. Voedsel moet men van ver (=beter?) halen. De jeugd 
heeft een gebrek in de opvoeding, men moet bijvoorbeeld naar Frankrijk om te laten zien wat op het 
land verbouwd kan worden. Nederiand is een groot bouwwerk van stenen en kunstmatig groen. 

Voor een deel kunnen wij begrijpen dat recreatieplannen worden gemaakt, maardrijf dit niet in 
extremen door. Houdt het op aanleg van enkele wandel- en fietspaden langs de Linge 
(doortrekken fietspad Doomenburg-Haalderen). 
Groene directe omgeving van de woonwijken Schuytgraaf en Westeraam, maar behoud verder het 
karakteristieke, de openheid van dit Betuwse gebied. Een wei met koeien of een veld met 
granen is voor veel mensen aantrekkelijker dan al die kunstmatige aanplant van bomen en 
struiken. 

Wij hopen dat deze brief een positieve bijdrage kan leveren en zijn benieuwd naar uw reactie, 

hoogachtend, 
namens maatschap Bouwman, ^ V V ' 

J.H. Bouwman 



BIJLAGE 2 

Maatschap H.J. en J.H. Bouwman 
Kamervoort 24 
6687 LB ANGEREN 

Projectgroep Park Over Betuwe 
Provincie Gelderland 
Secretariaat Ruimtelijke Ordering 
Postbus 9090 
6800 GX Amhem 

Angeren, 5 januari 2001 

Geachte projectgroepleden, 

Wij hebben een gemengd bedrijf (veehouderij/tuinbouw) dat voor een gedeette in het gepresen-
teerde (ontwerp-) plan Park Over-Betuwe valt. Naar aanleiding van uw brief van 22 november zijn we 
dan ook aanwezig geweest op de vooriichtingsbijeenkomst van 14 december in Het Wapen van Elst. 
Oe informatie die toen en in de eerder toegezonden brochure stond heeft ons geschokt. 
Het ontwerpplan kan dan ook geenszins onze goedkeuring wegdragen. Wij voorzien grote problemen 
in de continu'rteit van de agrarische bedrijven in deze regio door toedoen van dit plan. Om maar eens 
een paar knelpunten te noemen: 

- belemmering van de bedrijfsontwikkeling 
directe overiast van toeristen/recreanten tijdens het uitvoeren van werkzaamheden 
doordat er een koppeling is tussen mestproductie en grand zal er een mestoverschot 
ontstaan door het verkteinen van de oppervtakte grond 

- door de natuurontwikkeling zal er meer schade ontstaan aan de gewassen door o.a. 
hazen, konijnen en alleriei vogels 

- de bomen en struiken vormen verzuringgevoelige gebieden hetgeen tot een scala aan 
problemen gaat leiden 

- belemmering van het vigerende landinrichtingsplan met alle gevolgen van dien 
- etc. 

Los van al deze problemen is er dan nog het probleem van de financiering. Verder is het zo dat de 
natuurtiefhebbers slechts luttele minuten verwijderd zijn van de echte bossen enerzijds achter Amhem 
en anderzijds achter Nijmegen. Omdat ertoch al plannen liggen om de uiterwaarden gedeeltelijk aan 
de landbouw te onttrekken ligt het eerder voor de hand daar voor de recreant iets te ontwikkelen. Dan 
zou het Park Over-Betuwe beperkt kunnen worden tot het ontwikkelen van een goed plan voor het 
gebied tegen de Rijkerswoerdse Plassen met als grenzen de A325, de Linge en de Rijksweg Elst-
Amhem. Voor het gebied ten oosten van de A325 adviseer ik u dringend om de huidige openheid te 
bewaren want dat is toch kenmerkend voor het gebied en een wei met koeien of een veld met 
granen is voorveel mensen aantrekkelijker dan al die bomen en struiken. 

Wij hopen dat u deze brief ter harte neemt en zijn benieuwd naar uw reactie, 

hoogachtend, 

namens maatschap Bouwman, 

J.H. Bouwman 
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